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Een uitslag om trots op te zijn 
 

p 24 november vonden de her-
indelingsverkiezingen plaats 

en kozen de inwoners van de ge-
meente Purmerend en Beemster 
nieuwe volksvertegenwoordigers. 
Met de slogan ‘zij aan zij’ die onze 
kijk op de samenleving weergeeft 
en de inzet op drie belangrijke 
speerpunten vertelde we het CDA 
verhaal aan alle kiezers.  
 

 
 

125 sandwichborden werden gemaakt 
 

Door het campagneteam is veel werk 
verzet. Een kleine greep: 125 sand-
wichborden, 15 weidedoeken in de 
Beemster en langs de A7, filmpjes 
over wat we de afgelopen 4 jaar be-
reikt hebben aangevuld met een soci-
al mediacampagne.  
Daarnaast hebben we meer dan 
6.000 Beemsterbollen ingepakt en op 
vele momenten in stad en dorp uit-
gedeeld. We stonden er. Zij aan zij, 
als nieuw team met mensen uit de 
Beemster en Purmerend. We waren 
zichtbaar en deden het goed in alle 
verkiezingsdebatten. 
 

erugkijkend op de verkiezingen 
waren deze vele malen lastiger 

dan de voorgaande keren. Er speel-
den geen grote heikele punten, 
waarmee je je als partij kan onder-
scheiden en duidelijk kan maken 
waar je voor staat. De vele landelijke 
ongelukkige momenten voorafgaand 
aan de herindelingsverkiezingen heb-
ben ons ook niet geholpen en corona 
maakte campagne voeren ingewik-
keld. Vanuit dit lastige vertrekpunt 
haalde we dik drie zetels op eigen 

kracht. Het verschil tussen 4 jaar gele-
den en nu zijn tienden. Ondanks dat de 
afronding dit keer niet naar boven uit-
valt en we met een zetel minder verder 
gaan zijn we dan ook trots. Het verlies 
in stemmen zat vooral in het Centrum 
en de Overwhere. Stemmen die we 
vier jaar geleden hebben haald door 
ons duidelijke standpunt tegen de 
hoogbouw op de PostNL locatie. Uiter-
aard is het jammer dat we hier niet 
direct zijn beloont voor het waarmaken 
van onze verkiezingsbelofte over o.a. 
de hoogbouw op de PostNl-locatie. Dat 
neemt niet weg dat er een mooi en 
ander plan ligt dat binnenkort gereali-
seerd wordt. In de overige wijken is 
het CDA ongeveer gelijk gebleven. In 
de Purmer-Noord, Purmer-Zuid en 
Weidevenne zijn we zelfs procentueel 
een klein beetje gestegen.  
 

ooruitkijkend geeft het behaalde 
resultaat vertrouwen in de toe-

komst en vormt het een basis om mee 
te doen in de coalitieonderhandelingen. 
Wij gaan ervoor met de nieuwe fractie 
en blijven investeren in het contact 
met de samenleving, zodat we over 
vier jaar de vierde zetel weer te-
rugpakken. Ik nodig u uit om als CDA 
lid mee te doen. Laten we samen, zij 
aan zij bouwen aan een sterke samen-
leving en toekomst voor onze partij.  
 

 
 

Eveline in een verkiezingsdebat  
 

Eveline Tijmstra, wethouder  
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Uitslag gemeente-
raadsverkiezingen 

november 2021 
 

e opkomst was 32,4% 
in 2021 voor Purmerend 

en Beemster. (2018 in Pur-
merend: 48,8%) 
 

 
 

Nu alle stemmen zijn geteld 
is de zetelverdeling in de 
Purmerendse raad duidelijk. 
Stadspartij/BPP en de PvdA zijn 
de grote winnaars geworden. 
Stadspartij boekte in totaal 9 
zetels, drie meer dan haar hui-
dige aantal. De PvdA krijgt vijf 
zetels, twee meer dan ze nu 
heeft. CDA ging van 4 naar 3 
zetels.  
Burgemeester Bijl sprak van 
een teleurstellende opkomst. 
De winst van Stadspartij/BPP en 
PvdA gaat ten koste van veel 
partijen, waarbij Leefbaar Pur-
merend het grootste verlies lijdt 
met twee zetels en er slechts 
één overhoudt. CDA, D66, GBP 
en de PVV verloren er alle vier 
één. Van de nieuwkomers ko-
men FVD en PB21 met respec-
tievelijk twee en één zetel in de 
raad. De definitieve zetelverde-
ling ziet er als volgt uit: 
 
Uitslag 2021 en verschil met 2018 
 

Stadspartij/BPP 9   = +3 
PvdA   5   = +2 
VVD    4  =   0 
AOV    3  =   0 
D66    3   =  -1 
CDA    3   =  -1 
GroenLinks  3  =   0 
PVV    2  =  -1 
FVD    2   = +2 
P’end Leefbaar 1  =  -2 
GBP    1   =   -1 
PB21   1   =  +1 
Totaal   37 
 

De Redactie 
 

Een coalitie van Stads-
partij, CDA, PvdA en AOV 
 

e Stadspartij-Beemster 
Polder Partij is met 9 

zetels de grootste partij ge-
worden. Dat betekent dat zij 
het initiatief nemen om een 
nieuwe coalitie te vormen.  
De Stadspartij heeft ervoor 
gekozen om eerst met alle par-
tijen een verkennend gesprek 
te voeren. Pascal en ik hebben 
dit gesprek gevoerd namens 
het CDA.  
De uitkomst van verkennende 
gesprekken die de afgelopen 
periode zijn gevoerd is dat er 
bij vier partijen draagvlak en op 
inhoud een goede basis is om 
met elkaar verder te gaan. 
Voortzetting van het huidige 
beleid en daarmee de ontwikke-
ling van stad en platteland was 
voor iedere partij belangrijk.  
 

at betekent dat Stadspar-
tij-Beemster Polder Partij, 

CDA, PvdA en AOV na het kers-
reces met elkaar verder praten 
over een nieuw collegepro-
gramma en de invulling van de 
portefeuilles. De nieuwe coalitie 
heeft 20 van de 37 zetels. We 
zien de inhoudelijke gesprekken 
met vertrouwen tegemoet en 
nemen als CDA graag weer deel 
aan het college.  
 

 
 

Eveline Tijmstra 
en Pascal Verkroost 

 
Aanleg van Glasvezel 
gestart in Purmerend 
 

oen ik in 2018 verant-
woordelijk werd voor de 

fysieke leefomgeving heb ik 
mij niet gerealiseerd dat ik 
naast het groen en de wegen 
ook verantwoordelijk werd 
voor alles onder de grond.  
De afgelopen jaren heb ik hier-
over veel mogen leren én mooie 
projecten gedaan voor de stad. 
Eén van de onderwerpen waar 

ik mee bezig ben geweest is de 
aanleg van glasvezel. 
 

 
 

n de wijk Purmer-Zuid is KPN  
begonnen met de aanleg van 

glasvezel. Het is de officiële 
start van een operatie om de 
komende jaren 33.000 huis-
houdens in Purmerend en Zuid-
oostbeemster van sneller inter-
net te voorzien. Daarmee be-
schikt de nieuwe gemeente 
straks overal over glasvezel. 
 

Eveline Tijmstra 
 

Argonaut geopend 
aan de Brantjesoever 

 

p 5 oktober doopte wet- 
houder Eveline Tijmstra 

samen met vertegenwoordi-
gers van Woningstichting 
Rochdale en HSB de Ar-
gonaut aan de Brantjesoe-
ver. Samen met de nieuwe 
bewoners proostten zij sa-
men op de afronding van het 
project. 
De Brantjesoever ligt tegenover 
het stadhuis aan de Purmer-
steenweg. ‘De nieuwe woningen 
liggen op een plek met een rijke 
geschiedenis, om de hoek van 
onze de historische binnenstad 
met gezellige terrasjes en win-
kels, maar ook vlak naast het-
Waterlandkwartier waar we in 
de komende jaren een prachtig 
centrumgebied van gaan maken.  
 

 

 
 

Met deze 18 sociale huurwonin-
gen voegen we betaalbare wo-
ningen toe aan ons centrumge-

D D 

D 

T 

I 

O 



 Nieuwsbrief CDA Purmerend, januari 2022 3

bied. De Purmerenders die hier 
straks komen te wonen hebben 
een heerlijke stek.’ aldus Eveli-
ne Tijmstra. ‘Argonaut’ is de 
naam van een boot waar hout-
handel Brantjes vroeger hout 
mee verscheepte uit Stavanger 
en Frederikshaven. 
 

Eveline Tijmstra 
 
Geslaagde proef met 
regentonnen: 30.000 
liter water geborgen 

 

et uitvoeringsplan kli-
maatadaptatie is in volle 

gang. Het vergroten van wa-
terberging in de stad en het 
vergroten van bewustwor-
ding zijn hier onderdelen van.  
 

 
 

In de proef die we deden met 
regentonnen kwamen deze on-
derwerpen samen. Doordat we 
steeds vaker te maken krijgen 
met korte, maar hevige regen-
buien, heeft een regenton een 
belangrijke functie. Deze ver-
kleint de kans op wateroverlast 
en het riool wordt ontzien. 
Daarnaast kunnen bij hitte of 
droogte de plantjes toch water 
krijgen met het opgespaarde 
water uit de regenton. 
 

n samenwerking met huur-
dersverenigingen Interwhere, 

De Vijfhoek, Bewonersraad Roch-
dale en de corporaties Intermaris, 
Rochdale en Wooncompagnie zijn 
in totaal 150 regentonnen van 
200 liter geplaatst bij huurders, 
waarbij de kosten gedeeld zijn 
tussen corporatie en gemeente. 
Hiermee is 30.000 liter water-
berging gerealiseerd. De regen-
tonnen zijn van gerecycled ma-
teriaal met de mogelijkheid om 
op de regenton plantjes toe te 
voegen en zijn bij een lokale 
ondernemer afgenomen. Daar-
naast is de regenton in Neder-
land geproduceerd en heeft 

hiermee een minimale CO2 af-
druk. De opzet van de actie met 
de regentonnen is geslaagd en 
voor herhaling vatbaar. Daarom 
krijgt de actie in 2022 een ver-
volg. Voor particuliere woningen 
is aan de Subsidieregeling ver-
duurzaming particuliere wonin-
gen een regentonsubsidie toe-
gevoegd. Inwoners kunnen 
50% (tot een maximum van 
€ 75,-) gesubsidieerd krijgen bij 
het aanschaffen van een regen-
ton. Ook deze regentonsubsidie 
wordt de komende jaren voort-
gezet. 
 

leine dingen kunnen een 
groot verschil maken en 

daar kan je als inwoners ook 
aan bijdragen. Vele kleine 
maatregelen zorgen uiteindelijk 
voor een omslag. Op gebied 
van klimaatadaptie is afgelopen 
jaar veel gedaan. Ik kijk er naar 
uit om ook volgend jaar weer 
volop aan de slag te gaan met 
de uitvoering van het kli-
maatadaptatieplan, samen met 
het fantastische team dat we 
hebben bij de gemeente en met 
de mooie samenwerking die er 
is op dit gebied in de regio.  
 

Eveline Tijmstra 
 
Terug bij af 
 

onderdag 23 december 
beleefden we een bij-

zondere laatste raadsverga-
dering met afscheid van 
Liesbeth, Fred en ik als 
raadleden en Petra en Lieu-
we als commissielid. Met 
een cadeau, een fraai boeket 
en een vriendelijk woord 
van de Burgmeester. Fred en 
Liesbeth zullen nog terugke-
ren als commissielid.  
 

oor mijzelf was het een 
weloverwogen keuze om te 

stoppen als raadslid. Het is zo 
mooi genoeg geweest. Ik ga 
weer terug naar af. Van CDA-
lid, naar fractielid, naar com-
missielid, naar raadslid en weer 
terug naar CDA-lid. Voor hand-
en spandiensten blijf ik overi-
gens beschikbaar.  
 

e reservesleutel van de 
CDA-kast in de leeszaal 

van het gemeentehuis is ingele-
verd. De sleutel voor de lees-

zaal en de toegangspoortjes 
van het stadhuis wordt onklaar 
gemaakt en als ik mijn compu-
ter opstart word ik eraan herin-
nerd dat het wachtwoord voor 
de inlogsite van de raad bin-
nenkort vervalt. Stille stapjes 
en kleine wenken.  
 

 

Annemiek Nuijens 
 

k kijk terug op de afgelopen 
periode met dankbaarheid 

voor het inzicht van Sjoeky en 
Jan (Schuuring), die oog had-
den voor mijn talenten bij hun 
kennismakingsbezoek. Dank-
baar voor een plek in de fractie, 
waar ik me altijd op mijn ge-
mak heb gevoeld en goed heb 
kunnen samenwerken met ie-
dereen. Dankbaar voor de sa-
menwerking met het college, de 
raad en de griffie die eveneens 
altijd in vriendelijke sfeer ver-
liep. Al die tijd ben ik nooit on-
heus bejegend of bedreigd ge-
voeld, zoals zo vaak gebeurt. 
 

  
 

Inzet voor de stad en voor het CDA 
 

Door mijn inzet voor het CDA 
heb ik de stad Purmerend nog 
beter leren kennen en inzicht 
gekregen in de toekomstige 
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ontwikkelingen die er soms 
veelbelovend uitzien. Ik wens 
de nieuwe ploeg veel succes bij 
de verwezenlijking van deze 
nieuwe uitdagingen in onze 
nieuwgevormde gemeente. 
 

Voor mij is het mooi geweest  
en goed zo.  
 

Annemiek Nuijens  
 

Mijn ervaringen  
als commissielid 

 

ij is gevraagd om iets 
te vertellen over hoe ik 

mijn 4 jaar als commissielid 
heb ervaren.  
 

 
 

Petra van der Laan 
 

aar geef ik graag gehoor 
aan. Als eerste komt het 

woord spannend in mij op, en 
dat was het in het begin ook 
best zo. Ineens moet je heel 
veel lezen, soms best wel inge-
wikkelde materie. En daar moet 
je dan iets van vinden. Gelukkig 
staat er een topteam om je 
heen die je helpen om de juiste 
bewoordingen voor je betoog te 
vinden. Dan is er de avond van 
de commissievergadering; dan 
zijn ineens alle ogen op jou ge-
richt, zelfs de camera van RTV 
Purmerend. En dat is best eng. 
 

ls tweede wat bij mij op-
komt: zoveel geleerd in 

deze afgelopen vier jaar. Nu 
weet en begrijp ik wat er alle-
maal bij  komt kijken als er een 
plan ligt. Het is dus echt niet zo 
dat het met een klap van de 
hamer voor elkaar is. Dan be-
gint het pas. 
 

ok heb ik een enorm res-
pect gekregen voor onze 

raadsleden die naast hun ge-
wone werk nog eens gigantisch 

druk zijn met het raadswerk en 
dat ook met veel plezier doen. 
Ik heb een mooie tijd gehad als 
commissielid en ik blijf zeker 
aan de zijlijn nog meepraten en 
denken met ons team. 
 

Hartelijke groet, 
 Petra van der Laan 

 
Vorderingen 

met verordeningen 
 

n mei volgde ik Michel 
Segers op als raadslid. 

Hoewel ik me doorgaans 
bezighoud met onderwerpen 
van de Commissie Samenle-
ving, mocht ik me nu ook 
storten op de harmonisatie 
van de verordeningen.  
Door de fusie tussen Beemster 
en Purmerend moesten de ver-
ordeningen uiteraard op elkaar 
worden afgestemd. Dit leek me 
in eerste instantie een wat saai 
en stroperig traject, maar dat 
werd het niet. Er vielen wel 
degelijk politieke resultaten te 
behalen voor het CDA. 
 

o bleek er in de Beemster 
een bijenverordening te 

bestaan, waarbij er binnen 30 
meter vanaf de openbare weg 
of een erfafscheiding geen bijen 
gehouden mochten worden. 
Purmerend kende zo'n verorde-
ning niet. Toch worden er in 
diverse Purmerendse achtertui-
nen al jaren bijen gehouden 
zonder problemen. Bijen zijn 
nuttig voor de natuur en het 
CDA heeft daarom samen met 
andere partijen een amende-
ment ingediend om de verorde-
ning te schrappen. Dit is gelukt 
en de bijenhouders hoeven zich 
dan ook geen zorgen te maken. 
 

ok was er een voorstel om 
de winkeltijden van Beem-

ster en Purmerend aan te pas-
sen. Hierbij zou 4 mei onder het 
begrip ‘feestdag’ gaan vallen na 
19.00 uur. Op zon- en feestda-
gen mogen de winkels echter 
openblijven tot 20.00 uur. Ik 
kon mijn ogen niet geloven 
toen ik dit voorstel las. Het is in 
Nederland op 4 mei om 20.00 
uur 2 minuten stil uit respect 
voor Nederlandse slachtoffers 
die stierven in oorlogssituaties 
en bij vredesoperaties. De CDA-

fractie wilde de sluitingstijd op 
4 mei dan ook op absoluut op 
19.00 uur houden. 
 

 
 

Liesbeth Roet 
 

Hoewel de burgemeester na-
mens het college het door ons 
en andere partijen ingediende 
amendement ontraadde, is het 
met steun van de volledige raad 
aangenomen. 
Ook in 2022 kunnen we dus op 
4 mei in alle rust herdenken. 
 

Liesbeth Roet 
 

De werelderfgoed sta-
tus van De Beemster 

 

p 27 oktober jl. heeft 
Hans Huibers, inmiddels 

voorzitter van het CDA, een 
lezing gehouden voor de afde-
ling Purmerend van de PCOB 
over het samenvoegen van 
gemeenten. En in het bijzon-
der over de samenvoeging 
van Purmerend en Beemster 
per 1 januari 2022.  
 

 
 

Hans Huibers, voorzitter van he CDA 
 

Tijdens die bijeenkomst werd 
de vraag gesteld waarom de 
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Beemster een werelderfgoed 
status heeft en of de huidige 
explosieve woningbouw in de 
Beemster die status in gevaar 
kan brengen. Een eenduidig ant-
woord kon niet worden gegeven.  
 

aarom hebben we dhr. 
Harry Brinkman, ex-

burgemeester van De Beem-
ster en ex-voorzitter van de 
OWHC (Organization of World 
Heritage Cities) met deze 
vragen benaderd. Hieronder 
volgt zijn betoog. 
 

De Redactie 
 

Het Ideale Land 
 

e polder is een essenti-
eel onderdeel van de 

Nederlandse cultuurge-
schiedenis. De polder wordt 
zelfs gezien als dé belicha-
ming van de principes van 
de samenleving, die – als 
een polder – het resultaat is 
van onderlinge samenwer-
king, overleg, pragmatisme, 
verdraagzaamheid.  
En ook: van winstbejag, want in 
de geschiedenis van Holland 
waren polders, maar eerder nog 
droogmakerijen, vooral investe-
ringsprojecten gericht op het 
doen ontstaan van nieuw land-
bouwareaal en het vormen van 
een bescherming tegen het 
uitdijend water. 
 

o'n project is de Beemster, 
een droogmakerij van 7185 

hectare, die tussen 1607 en 
1612 is aangelegd door een 
consortium van investeerders, 
die voornamelijk afkomstig wa-
ren uit Amsterdam.  
 

e Beemster was net als de 
Schermer en de Wormer 

een meer dat was ontstaan uit 
door wind en water weggesla-
gen veen. In 1607 verkreeg een 
groep van vijftien investeer-
ders, de 'Beemstercompagnie', 
toestemming om het meer te 
bedijken en droog te malen. De 
vijftien waren vooral Amster-
damse en Haagse ondernemers, 
regenten en 'durf kapitaal', 
waarvan enkelen betrokken 
waren geweest bij de totstand-
koming van de VOC in 1602. Zij 
gaven in 1607 opdracht aan 
Pieter Cornelisz. Cort om de 

Beemster nauwkeurig in kaart 
te brengen. Deze introduceerde 
daarbij de 'Hollandse Cirkel', 
een meetinstrument dat hij in 
1612 werd gepatenteerd. Het 
werk zelf werd na het verleende 
Octrooi in 4 (?!) jaar tijd uitge-
voerd door duizenden arbeiders 
met houweel en schop, gehol-
pen door 42 windmolens. Toe-
zicht op de molens werd mede 
uitgevoerd door Jan Adriaansz. 
(1575-1650) een ‘vernufteling’ 
uit De Rijp (die zich overigens 
pas later ingenieur Leeghwater 
ging noemen). 
 

e Beemster was meer dan 
alleen maar een investe-

ringsproject. De Beemster werd 
vormgegeven volgens een klas-
sieke filosofische visie op 'de 
ideale stad' 'ideaal' niet alleen 
in de ordening van de ruimte, 
maar ook als model van een 
sociale orde. De Beemster werd 
een 'plantage', een plek voor 
'otium et negotium', rust en 
activiteit, met praktisch nut én 
genoegen voor lichaam en 
geest. (in de architectuur: Fir-
mitas Utilitas Venustas  
Hechtheid Nut Schoonheid) 
 

et grondplan volgt een 
strikt mathematische or-

dening, in een ideale verhou-
ding van 2:3, gebaseerd op 
zes vierkanten van 1852 (één 
zeemijl) bij 1852 meter, elk 
onderverdeeld in modules van  
 

 

Harry Brinkman 
 

926 bij 926 meter. De vierkan-
ten hebben een centrale noord-
zuid as, de Middenweg, die 
wordt doorsneden door de Mid-
densloot/Rijperweg (oost-west). 
De wegen werden iets hoger 
aangelegd dan het omliggende 
land, een idee dat was gefor-
muleerd door de Italiaanse ar-
chitect Andrea Palladio (1508-
1580), die in de Povlakte verge-
lijkbare plannen had uitgevoerd 
en zijn visie had vastgelegd in 'I 
quattro libri dell' architettura' 
(1570). Zo werd de Beemster 
een voorbeeld van ruimtelijke 
ordening waarin een ambitieuze 
visie op een harmonische we-
reld tot uitdrukking kwam. 
 

Na de Beemster werden er in 
hoog tempo andere projecten on-
dernomen: de Wogmeer (1610), 
de Purmer (1622), de Wormer 
(1626), de Watergraafsmeer 
(1630) en de Heerhugowaard 
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 (1630), maar misschien wel de 
belangrijkste opvolger is de grote 
stadsuitbreiding van Amsterdam. 
In 1609, kort nadat de werkzaam-
heden in de Beemster waren be-
gonnen, kreeg die stad toestem-
ming van de Staten van Holland 
om te beginnen met de ontwikke-
ling van een grote cirkelvormige 
uitleg. Veel van de ondernemers in 
dat plan waren dezelfde als die 
van de Beemstercompagnie.  
 

 
 

u is er veel over de 'ma-
thematische' grondslag van 

de grachtengordel gespeculeerd 
– er bestaat geen definitief 
ontwerp, waar die in is vastge-
legd – maar het lijdt geen twij-
fel dat in Amsterdam dezelfde 
ambitie heeft gegolden. In de 
Nederlanden waren dit soort 
hooggestemde mathematische 
idealen zeer invloedrijk.  
 

nbekend is van wiens hand 
het ontwerp stamt. De 

belangrijkste investeerder Dirck 
van Oss was afkomstig uit Ant-
werpen en moet zijn tijdgenoot 
de Vlaamse wetenschapper 
Simon Stevin (1548-1620) 
hebben gekend. Deze had zijn 
theoretische opvattingen vast-
gelegd in Vande oirdeningh der 
Steden. Stevin verbond daarin 
de moderne Italiaanse ideeën 
met de praktijk van de noorde-
lijke Nederlanden, en hij zou 
grote invloed hebben op de 
ontwikkeling van zulke pro-
jecten in noord Duitsland, De-
nemarken, Zweden en Enge-
land. Sommigen zien de ma-
thematische structuur van de 
Beemster zelfs terugkeren in 
het stratenplan van Nieuw-
Amsterdam: New York. Daarvan 

moeten we echter zeggen dat 
niet de Beemster als voorbeeld 
gold, maar dat een dergelijk 
inrichtingsprincipe in die tijd als 
modern en vooruitstrevend 
werd beschouwd. 
Als uniek monument van zeven-
tiende-eeuwse landschapsin-
richting is de Beemster in 1999 
geplaatst op de Werelderf-
goedlijst van UNESCO. 
 

nesco heeft na uitvoerig 
onderzoek door de Rijks-

dienst en Icomos (International 
Cousil of Monuments and Sites) 
vastgesteld dat De Beemster 
maar liefst aan drie van de ze-
ven criteria voldoet: 
 

(1): Polder De Beemster is een 
meesterwerk van creatieve 
planning, waarin de idealen van 
de Oudheid en de Renaissance 
zijn toegepast in het ontwerp 
van een droogmakerijlandschap. 
 

(2): Het innovatieve en visio-
naire landschap van de polder 
De Beemster heeft diepe en 
blijvende invloed gehad op 
droogmakingprojecten in Euro-
pa en daarbuiten. 
 

(4): De totstandkoming van de 
polder De Beemster markeert 
een grote stap vooruit in de rela-
ties tussen mens en water in een 
belangrijke periode van sociale 
en economische ontwikkeling. 
Droogmakerij De Beemster is 
daarmee een door mensen ge-
schapen creatief meesterstuk, 
waarbij de 17e-eeuwse idealen 
nog steeds goed waarneembaar 
zijn in het totale gebied. 
 

e staat der Nederlanden is 
formeel verantwoordelijk 

voor de instandhouding. Neder-
land heeft bepaald dat dit vol-
gens bestaande wetgeving dient 
te geschieden. Geen aparte we-
reld-erfgoedwet dus, maar be-
staande wetgeving zoals de Mo-
numentenwet en de Wet Ruim-
telijke Ordening, etc. Bij aantas-
ting van die criteria komt Unes-
co in Actie en laat Icomos een 
onderzoek doen. De site krijgt 
achtereenvolgens een waar-
schuwing, wordt op de ‘gevaren-
lijst geplaatst en ten leste van 
de werelderfgoedlijst afgevoerd.  
 

ijna geen werelderfgoed 
laat het zover komen en 

het is in Nederland gebruikelijk 
dat als er veranderd moet wor-
den wegens huisvesting en der-
gelijke dat de RCE (Rijksdienst 
voor het Cultureel Erfgoed) en 
andere instanties betrokken 
worden. Dat is bijvoorbeeld 
gebeurd bij de woningbouw-
plannen en nieuwbouw Cono. 
Sowieso moet de verkaveling 
buitengebied, het sloten- en 
wegenpatroon onaangetast blij-
ven. Evenals de dijk en zo mo-
gelijk de bomenrijen.  
 

et is dus niet exact te zeg-
gen wat wel en niet mag 

maar voortdurend toetsen en 
advies inwinnen. Ook zijn er di-
verse andere organisaties die 
zich hier mee bezig houden zoals 
de OWHC (Organization of World 
Heritage Cities) en de stichting 
Nederlandse Werelderfgoederen. 
(Werelderfgoed.nl)  
Tot dusver is dat goed gelukt 
en hoefde Unesco niet in actie 
te komen.  
Ik heb er alle vertrouwen in dat 
de gemeente Purmerend net zo 
zorgvuldig zal zijn als de Beem-
ster in het verleden was. Want 
wie wil nu de Eredivisie van de 
Monumenten verlaten. 
 

Harry Brinkman 
(Uit diverse bronnen en mijn 

geheugen!) 
 

Mededelingen v/h bestuur 
 

1. De ALV van 10 januari 
gaat niet door i.v.m. de co-
rona-maatregelen.  
Tot op heden is nog geen 
nieuwe datum vastgesteld  
 

2. Dit is de laatste keer dat 
de huidige redacteur, Kees 
Paul, de nieuwbrief heeft 
samengesteld. Hoe het ver-
der gaat zal het nieuwe be-
stuur u ter zijner tijd hier-
over informeren. 
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NL02 RABO 0125 7859 33 
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